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BR.0052-11-2/10 
 

Protokół Nr LVIII/2010 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 21 października 2010 r. 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.00 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 20 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) oraz Wójt, Zastępcy 
Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i 
przedstawiciele prasy lokalnej oraz Starosta Poznański Jan Grabkowski. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu LVII sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy na temat analizy danych zawartych w 

oświadczeniach majątkowych. 
5. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących w roku 2011 i zwolnień w tym podatku. 
6. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2011 rok. 
7. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

w roku 2011. 
8. Uchwała w sprawie aktualności miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego i Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Czerwonak. 

9. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Kicin i Bolechowo-
Osiedle. 

10. Uchwała w sprawie Programu Współpracy Gminy Czerwonak z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
poŜytku publicznego i wolontariacie na 2011 rok. 

11. Uchwała w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Czerwonak w Związku 
Międzygminnym „Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO”,   

12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku o stwierdzenie niewaŜności uchwały Rady 
Osiedla Leśnego z dnia 27 sierpnia 2010r. w sprawie odwołania przewodniczącego 
Rady Osiedla Leśnego w Koziegłowach. 

13. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 
budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010 r. 

14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 399/LVI/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
20 sierpnia 2010 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 
2009/2010. 

16. Sprawozdanie z wykonanych kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną.  
17. Informacja w sprawie: 
- wezwania do usunięcia naruszenia prawa, 
- skargi na uchwałę nr 350/XLIX/2010 z dnia 18 lutego 2010 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
obejmującego część obrębu geodezyjnego Owińska w rejonie wsi Annowo, 
- skargi na uchwałę nr 348/XLIX/2010 z dnia 18 lutego 2010 r. w sprawie  uchylenia 
uchwały Nr 369/LXI/2002 z dnia 17 lipca 2002 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/6, arkusz mapy 3, 
obręb Owińska.   
18. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
19. Wolne głosy i wnioski. 
20. Zamknięcie sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zgłosił do porządku obrad stanowisko Wójta w 
sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów podatku rolnego oraz Stanowisko 
Wójta w sprawie obniŜenia średniej ceny sprzedaŜy drewna dla celów podatku leśnego i 
zaproponował umieścić kolejno w punktach 8 i 9.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wnioskował o wykreślenie z porządku obrad 
punktu 9 - Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Kicin i Bolechowo-
Osiedle. Wyjaśnił, Ŝe podstawą podjęcia uchwały jest akceptacja nazwy ulicy przez 
właścicieli gruntów, przez które przechodzi droga. W związku z tym, Ŝe brakuje stanowiska 
jednego z właścicieli podjęcie uchwały jest niemoŜliwe. 
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe wpłynęło jeszcze jedno wezwanie do 
usunięcia naruszenia prawa, którego radni nie otrzymali w materiałach sesyjnych. Wezwanie 
zostanie odczytane w punkcie 18 - informacja w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowane zmiany do porządku 
obrad. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z  19 obecnych na sali. Wnioski zostały 
przyjęte jednogłośnie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z  20 obecnych na sali. Porządek obrad wraz z 
wniesionymi zmianami został przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu LVII sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy na temat analizy danych zawartych w   
   oświadczeniach majątkowych. 
5. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości   
    obowiązujących w roku 2011 i zwolnień w tym podatku 
6. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2011 rok. 
7. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
     w roku 2011. 
8. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla   
    celów podatku rolnego. 
9. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny sprzedaŜy  
   drewna dla celów podatku leśnego. 
10. Uchwała w sprawie aktualności miejscowych planów zagospodarowania  
    przestrzennego i Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego   
    Gminy Czerwonak. 
11. Uchwała w sprawie Programu Współpracy Gminy Czerwonak z organizacjami  
     pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności   
     poŜytku publicznego i wolontariacie na 2011 rok. 
12. Uchwała w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Czerwonak w Związku   
     Międzygminnym „Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO”,   
13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku o stwierdzenie niewaŜności uchwały Rady  
     Osiedla Leśnego z dnia 27 sierpnia 2010r. w sprawie odwołania przewodniczącego   
     Rady Osiedla Leśnego w Koziegłowach 
14. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie   
      budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010 r. 
15. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 399/LVI/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia   
     20 sierpnia 2010 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  
16. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym   
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     2009/2010. 
17. Sprawozdanie z wykonanych kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną.  
18.Informacja w sprawie: 
- wezwania do usunięcia naruszenia prawa, 
- skargi na uchwałę nr 350/XLIX/2010 z dnia 18 lutego 2010 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
obejmującego część obrębu geodezyjnego Owińska w rejonie wsi Annowo, 
- skargi na uchwałę nr 348/XLIX/2010 z dnia 18 lutego 2010 r. w sprawie  uchylenia 
uchwały Nr 369/LXI/2002 z dnia 17 lipca 2002 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/6, arkusz mapy 3, 
obręb Owińska.   
19. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Zamknięcie sesji. 

 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu LVII sesji. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu LVII sesji Rady 
Gminy Czerwonak. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali, protokół  
został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy na temat analizy danych zawartych w 
oświadczeniach majątkowych. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński odczytał informacje z analizy oświadczeń 
majątkowych pracowników gminy. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 Następnie zapoznał zebranych z analizą oświadczeń majątkowych radnych za 2009 r. 
Analiza stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 Starosta Poznański Jan Grabkowski w związku z zakończeniem kadencji omówił kilka 
najwaŜniejszych zadań realizowanych w ostatnich latach. NajwaŜniejszą sprawą jest budowa 
komisariatu Policji w Czerwonaku, poinformował, Ŝe został podpisany akt notarialny, grunty 
przekazano policji w zarząd. Na realizację zadania w budŜecie Starostwa zostały 
zarezerwowane środki w wysokości 1 mln pln, Komenda Główna i Wojewódzka Policji 
zarezerwowała równieŜ 1 mln pln, jednak aby wybudować komisariat potrzeba jeszcze 500 
tys. pln, które zdaniem starosty gmina powinna zarezerwować w swoim budŜecie. Po 
wybudowaniu nowego komisariatu budynek, w którym mieści się obecny komisariat zostanie 
przekazany gminie. Kończy się budowa drogi w Bolechowie, zakończenie planowane jest na 
dzień 15 listopada br. W przyszłym roku planowana jest budowa drogi na odcinku od rzeki 
Warty do końca miejscowości Biedrusko w kierunku Miasta Poznania. Trwa remont Zespołu 
Szkół w Bolechowie. Starosta poinformował, Ŝe złoŜył w Urzędzie Gminy Czerwonak projekt 
podziału nieruchomości znajdującej się obok szkoły. Po przejęciu działki od gminy Starostwo 
planuje wybudować parking oraz część sportową dla szkoły. Starosta Jan Grabkowski 
podziękował Wójtowi  i Radzie Gminy za współpracę w mijającej kadencji. 
 Wójt Mariusz Poznański przyznał, Ŝe wydzielono grunt w Bolechowie, część gruntu 
pozostanie w gminie, a część zostanie przekazana Starostwu na wydzielenie parkingu i terenu 
sportowego. Wójt podziękował Staroście  za współpracę. 
 Radny, sołtys wsi Promnice, Andrzej Moczulski powiedział, Ŝe w związku z modernizacją 
drogi w Bolechowie zmniejszyło się bezpieczeństwo (zbyt wąski wjazd w ulicę Południową), 
zlikwidowano równieŜ zjazd do Warty. 
 Wójt Mariusz Poznański przyznał, Ŝe zjazd do rzeki Warty jest niezbędny do akcji 
przeprowadzanych przez StraŜ Państwową, zwrócił się do Starosty Poznańskiego o jej 
wykonanie oraz o rozwaŜenie poszerzenia zjazdu w ulicę Południową. 
 Starosta Poznański wyjaśnił, Ŝe nie miał wiedzy o likwidacji zjazdu do rzeki Warty, 
obiecał sprawdzić, co będzie moŜna jeszcze zrobić na obecnym etapie.           
 
Ad.5. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących w roku 2011 i zwolnień w tym podatku. 
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 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe w polityce podatkowej nic się nie zmienia, stawki 
podatkowe są dostosowane do moŜliwości płatniczych mieszkańców gminy i podmiotów 
gospodarczych działających na terenie gminy. Wójt proponuje zwiększenie podatku od 
nieruchomości o stopień inflacji tj. 2,6% z wyjątkiem: 
- gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej – stawka zwiększona o 

3,5% w stosunku do 2010 roku 
- gruntów pod jeziorami – na poziomie stawki maksymalnej 
- grunty pozostałe – stawka zwiększona o 6 % w stosunku do 2010 roku 
- budynki pozostałe – stawka zwiększona o 6 % w stosunku do 2010 roku. 
 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała wysokość stawek zaproponowanych przez Wójta, nie wprowadziła 
Ŝadnych zmian.  
  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w  uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwałę podjęto 19 głosami  przy 1 przeciw. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2011 rok. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów powiedziała, Ŝe komisja zaopiniowała 
pozytywnie propozycję Wójta, aby pozostawić opłatę od posiadania psów na rok 2011 na 
poziomie roku 2010 w kwocie 30 pln od jednego psa. 
 Przewodniczący komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki 
Wodnej Andrzej Rajewicz powiedział, Ŝe komisja przeanalizowała projekt uchwały i 
zaopiniowała go pozytywnie.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w  uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwałę podjęto jednogłośnie. Uchwała 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
w roku 2011. 
 Wójt zaproponował podwyŜszyć stawki podatku od środków transportowych na rok 
2011 o 2,6% tj. o  stopień wzrostu cen i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2010r. w stosunku 
do I półrocza 2009r.  
 Komisja BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała stawki podatku od środków 
transportowych. 
  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w  uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwałę podjęto 18 głosami przy jednym 
wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.8. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla   
celów podatku rolnego. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał czym róŜni się hektar przeliczeniowy od fizycznego. 
 Kierownik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych BoŜena Borejsza-Wysocka  
odpowiedziała, Ŝe hektar przeliczeniowy zaleŜy od klasy gruntów, natomiast hektar fizyczny to 
co się posiada, im lepsze grunty tym  przelicznik jest wyŜszy. Są dwa rodzaje przeliczników: w 
gospodarstwach rolnych to cena Ŝyta razy 2,5 q natomiast w pozostałych gruntach nie 
stanowiących gospodarstw rolnych, a będących uŜytkami rolnymi to cena Ŝyta razy 5q.  
 Rada Gminy nie skorzystała z przysługującego jej prawa obniŜenia średniej ceny 
skupu Ŝyta. Cenę skupu Ŝyta pozostawiono na poziomie ceny z komunikatu Prezesa GUS, co 
skutkuje niepodjęciem uchwały przez Radę Gminy.  Stanowisko zaproponowane przez Wójta 
zostało przyjęte przez Radę Gminy i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Ad.9. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny sprzedaŜy  
drewna dla celów podatku leśnego. 
 Rada Gminy nie skorzystała z przysługującego jej prawa obniŜenia średniej ceny 
skupu drewna. Cenę sprzedaŜy drewna pozostawiono na poziomie ceny z komunikatu 
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Prezesa GUS, co skutkuje niepodjęciem uchwały przez Radę Gminy. Stanowisko stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie aktualności miejscowych planów zagospodarowania  
przestrzennego i Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego      
Gminy Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe celem podjęcia uchwały jest 
realizacja wymogu przewidzianego w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. W celu oceny aktualności studium i planów miejscowych Wójt dokonuje 
analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym Gminy, ocenia postępy w opracowywaniu 
planów miejscowych i opracowuje wieloletnie programy ich sporządzania w nawiązaniu do 
ustaleń studium.  
 Projektant Krzysztof Wiza wyjaśnił, Ŝe bezprzedmiotowa okazała się ocena aktualności 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Czerwonak 
gdyŜ miesiąc temu uchwalono studium. Natomiast dokonano szczegółowej oceny 
dotyczącej decyzji i warunków zabudowy wydawanej przez ostatnie 3 lata. Projektant 
powiedział, Ŝe  ¼ terenu gminy jest objęta planami miejscowymi, co zdaniem projektanta jest 
bardzo duŜo. Stwierdził, Ŝe są tereny na których w znacznej ilości wydaje się decyzje o 
warunkach zabudowy (Czerwonak) stąd konieczność uchwalenia planu dla Czerwonaka i 
Koziegłów, poinformował, Ŝe plan jest w opracowaniu. Następnym terenem jest miejscowość 
Owińska dla tego terenu została podjęta uchwała o aktualizacji i zmianie planu, plan jest na 
ukończeniu. Na pozostałym terenie decyzje są wydawane w sposób znikomy. Przedmiotowa 
uchwała określa kolejność opracowywanych planów miejscowych, które powinny być jak 
najszybciej zakończone.   
 Pan Remigiusz Gulczyński zapytał czy tereny obok boiska w Czerwonaku przy ul. Leśnej 
są objęte planem. 
 Projektant Krzysztof Wiza odpowiedział, Ŝe nie. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o tereny nie objęte planem miejscowym, które są 
terenami rolnymi, a w przeszłości były w planach budowlanymi. Zapytał co z ogólnego planu 
(funkcjonującemu przed studium) jest dla gminy wiąŜące. 
 Projektant odpowiedział, Ŝe z punktu widzenia planowania przestrzennego 
przeznaczenie terenu określiło studium natomiast jeśli ktoś nabył działkę budowlaną 
(przeznaczenie działki zostało określone w akcie notarialnym jako teren pod zabudowę 
mieszkaniową) na podstawie planu ogólnego, a plan stracił aktualność i teren stał się rolnym 
to przeznaczenie terenu w nowym studium powinno zostać zachowane na podstawie planu 
ogólnego.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w  uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwałę podjęto jednogłośnie. Uchwała 
stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie Programu Współpracy Gminy Czerwonak z organizacjami  
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności  poŜytku 
publicznego i wolontariacie na 2011 rok. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe zgodnie z ustawą o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
uchwala, po konsultacjach z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w ustawie, roczny program współpracy. Program obejmuje między innymi wysokość środków 
na realizacje programu, która  wynosi 321 tys. pln,  sposób oceny realizacji programu oraz  
priorytetowe zadania publiczne. Projekt niniejszej uchwały zamieszczono na stronie 
internetowej gminy celem wniesienia uwag przez zainteresowane podmioty. W 
wyznaczonym terminie nie wpłynęły Ŝadne uwagi, opinie, czy wnioski dotyczące projektu 
uchwały.  
 Zastępca Wójta zgłosił autopoprawkę, aby dopisać w § 6 ust. 5 pkt 2 na końcu zdania 
słowo „pływanie”. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w  uchwały wraz z 
autopoprawką . W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwałę 
podjęto jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad.12. Uchwała w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Czerwonak w Związku  
Międzygminnym „Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO”,  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe  Związek Międzygminny „Schronisko dla Zwierząt 
– SCHRONISKO” utworzony został przez jedenaście gmin. Wójt proponuje, aby Gminę w 
związku reprezentował  I zastępca Tomasz Stellmaszyk. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w  uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwałę podjęto 17 głosami przy 1 
wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku o stwierdzenie niewaŜności uchwały Rady 
Osiedla Leśnego z dnia 27 sierpnia 2010r. w sprawie odwołania przewodniczącego   
Rady Osiedla Leśnego w Koziegłowach. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe Pan Jerzy Stępień złoŜył wniosek o stwierdzenie 
niewaŜności uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Osiedla Leśnego w 
Koziegłowach. Poinformował, Ŝe otrzymał opinię prawną, z której wynika, Ŝe zarzuty 
podniesione w odwołaniu przez Pana Jerzego Stępnia nie podlegają rozpatrzeniu przez Radę 
Gminy, albowiem Statut Rady Osiedla przewiduje wyłącznie moŜliwość stwierdzenia 
niewaŜności uchwały Rady Osiedla na skutek jej niezgodności z prawem. Zgodnie z zapisami 
statutu osiedla uprawnienie do zwołania zebrania posiada Wójt Gminy.  
 Radny, odwołany Przewodniczący Rady Osiedla Leśnego, Jerzy Stępień wyjaśnił, Ŝe 
kadencja Rady Osiedla Leśnego trwała 2,5 roku do dnia dzisiejszego. W tym czasie odbyło się 
15 zebrań, podjęto średnio rocznie od 10 do 12 uchwał, z których większość została podjęta 
jednogłośnie. Powiedział, Ŝe reprezentował Radę Osiedla uczestnicząc w doŜynkach i innych 
imprezach gminnych. Był współorganizatorem wielu imprez na wniosek rady i zarządu by 
uaktywnić społeczność lokalną. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe zgodnie ze statutem Osiedla Leśnego Rada 
Osiedla działa do końca kadencji Rady Gminy natomiast zarząd do czasu wyboru nowego. 
Wójt podziękował Panu Jerzemu Stępniowi oraz Pani Danieli Jankowskiej-Bachor za dobrą 
pracę, którą warto kontynuować, za czynny udział w imprezach gminnych i konkursach 
sołectw. 
 Radny Jerzy Stępień przypomniał, Ŝe Rada Osiedla ma swoją siedzibę w przedszkolu w 
Koziegłowach w pełni wyposaŜoną. Podziękował radnemu Waldemarowi Filipowiczowi za 
udzieloną pomoc Radzie Osiedla.  
 Radna, Przewodnicząca Zarządu Osiedla Leśnego Daniela Jankowska – Bachor, 
podziękowała władzom gminy za współpracę.  
 Radny Waldemar Filipowicz  przypomniał, Ŝe z inicjatywy radnych dokonano zmian w 
statucie, aby ułatwić wybór Rady Osiedla. Radni namawiali ludzi do uczestnictwa w 
zebraniach, do kandydowania do Rady Osiedla, gdyŜ nie było chętnych. Z perspektywy 
widać Ŝe naleŜy zastanowić się nad zasadami wyboru nowej rady. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe obserwując z zewnątrz 
zaangaŜowanie mieszkańców osiedla w Ŝycie gminy naleŜy stwierdzić, Ŝe  jest ono znikome. 
W przyszłości Rada Osiedla powinna zwrócić szczególną uwagę na zaangaŜowanie jej 
mieszkańców.        

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w  uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwałę podjęto 17 głosami przy 2 
wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
  Ad.14. Uchwała zmieniająca uchwałę 339/XLVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2009r.  w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła zmiany uchwały w sprawie budŜetu 
Gminy Czerwonak na 2010 r. oraz przedłoŜoną autopoprawkę: 
Autopoprawka:  

1. Na wniosek sołectwa Bolechowo przenosi się środki w kwocie 5 tys. pln plac zabaw na 
organizację spotkań i wyjazdów integracyjnych dla mieszkańców. 

2. W związku z informacją otrzymana z Krajowego Biura Wyborczego wprowadza się 
środki w kwocie 21.188 pln. 
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3. W nawiązaniu do pisma otrzymanego z Firmy Aquanet przenosi się środki w kwocie 
200 tys. pln z rezerwy  z przeznaczeniem na zapłatę naleŜności za opłatę 
abonamentową utrzymania w gotowości hydrantów do celów przeciwpoŜarowych. 

4. Wprowadza się darowiznę po stronie dochodów w kwocie 50 pln na rzecz świetlicy 
socjoterapeutycznej oraz wydatki nią finansowane. 

5. Wprowadza się środki w kwocie 50 tys. pln z przeznaczeniem na boisko w Owińskach 
w celu wykonania odgrodzenia trybun od płyty boiska /z siatki/, odgrodzenia obiektu 
piłkarskiego oraz wykonania boksów dla zawodników rezerwowych. 

Zmiany uchwały w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010 r. 
1. Wydział Inwestycji wnioskuje o następujące zmiany w budŜecie 2010, 2011 oraz 2012: 

- zmniejszenie planu wydatków w 2010 o 80 tys. pln  w wyniku korzystnie rozstrzygniętego 
przetargu i po podpisaniu umowy z wykonawcą robót dla inwestycji i 135  Budowa ulic na os. 
Zdroje w Czerwonaku;   
- i 140   Budowa ulic Zagórze i śurawia w Czerwonaku   
W związku z tym, iŜ prace związane z budową kanalizacji sanitarnej przez Związek 
Międzygminny Puszcza Zielonka jeszcze się nie rozpoczęły, nie jest moŜliwe zrealizowanie prac 
drogowych zgodnie z wcześniej przyjętym planem. Wydział wnioskuje o przesunięcie 
wydatków w kwocie  999 tys. pln z roku 2010 na rok 2011 oraz wydatków w kwocie 3 mln pln z 
roku 2011 na rok 2012. Zmienia się załącznik o wydatkach wieloletnich. 
- i 131  Drogi i ulice na terenie gminy – dokumentacje    
Zmniejszenie planu wydatków w roku 2010 o kwotę:   85 tys pln oraz wydatków roku 2011 o 
13.994 pln. Zmiany wynikają z korzystnie rozstrzygniętego przetargu na prace projektowe oraz 
wejścia w Ŝycie w lipcu br. nowych przepisów mających wpływ na proces inwestycyjny. W 
związku z powyŜszym równieŜ cykl projektowania wydłuŜył się o 6 miesięcy, co uniemoŜliwia 
ukończenie do końca bieŜącego roku prac przy opracowaniu dokumentacji ul. Polnej w 
Mielnie. Wydatkowanie środków nastąpi w roku 2011. Zmienia się załącznik o wydatkach 
wieloletnich. 
- i 137  Budowa ul. Polnej w Czerwonaku    
W związku z rozstrzygnięciem przetargu i podpisaniem umowy zmniejsza się kwotę wydatków 
w roku 2011 o 500tys. pln. Zmienia się załącznik dot. wydatków wieloletnich. 
- i 136  Kładka rowerowa Owińska - Poznań    
Zmniejszenie planu wydatków o 10 tys. pln. W roku bieŜącym opracowywana jest nowa 
koncepcja kładki, umowa jest zawarta i nie przewiduje się dodatkowych zleceń w ramach 
tego zadania. 
- projekty infrastruktury wodociągowej i kanalizacyjnej na terenie gminy    
Zmniejszenie planu wydatków o 20. tys. pln. W roku bieŜącym nie przewiduje się 
wydatkowania środków na nowe projekty wod-kan. 
- przeniesienie wydatków w kwocie 120 tys. pln z zadania Kąpielisko w Owińskach na  zakupy 
inwestycyjne na kąpielisku w Owińskach z przeznaczeniem na zakup sprzętu sportowego oraz 
elementów wyposaŜenia dla tego obiektu.  Koszty prac budowlanych przewidzianych do 
realizacji (przyłącze wodociągowe i elektryczne, oświetlenie, uzupełnienie piasku)  w wyniku 
rozstrzygnięć przetargowych są niŜsze od zaplanowanych.  Niewykorzystane środki proponuje 
się przeznaczyć na zakup wyposaŜenia. 
- wprowadzenie do budŜetu zadania pn.: Budowa miejsc parkingowych na Pl. Przemysława 
w Owińskach z kwotą wydatków na 2010 rok 450 tys. pln. Opracowana została 
dokumentacja techniczna wraz z pozwoleniem na budowę obejmujące 44 miejsca 
parkingowe dla pojazdów osobowych oraz 2 stanowiska dla autobusów. 

2. Wniosek Biura Zamówień Publicznych i PoŜytku Publicznego w sprawie zmniejszenia 
środków na kwotę 25.400 pln ze względu na oszczędności. 

3. Os Karolin przenosi środki między rozdziałami w kwocie 300 pln. 
4. Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska przenosi środki w kwocie 54 tys. 

pln z przeznaczeniem na prace remontowe na zasobach gminnych oraz kwotę 300 
pln na opłaty sądowe. 

5. Zgodnie z uchwałą zebrania mieszkańców Osiedla 40-lecia PRL dokonuje się zmian w 
planie finansowym Osiedla polegających na przeniesieniu środków pomiędzy 
poszczególnymi zadaniami na łączną kwotę 6.940,33 pln. 
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6. Zgodnie z uchwałą zebrania wiejskiego Sołectwa Owińska dokonuje się zmian w 
planie finansowym sołectwa polegających na przeniesieniu środków pomiędzy 
poszczególnymi zadaniami na łączną kwotę 4.500 pln. 

7. Na wniosek SAPO umniejsza się plan wydatków związanych z dotacjami dla 
przedszkoli ze względu na mniejszą niŜ planowano liczbę uczęszczających dzieci – 
zmniejszenie o kwotę 86 tys. pln, jednocześnie w związku z wynikłą potrzebą naprawy 
pieca w SP Owińska dokonuje się zwiększenia planu finansowego tej jednostki o kwotę 
2.100 pln. Zwiększa się plan wydatków związanych z opłatami za korzystanie z basenu 
przez uczniów szkół podstawowych i gimnazjów o kwotę 36 tys. pln. 

8. Na wniosek GOPS dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków polegających 
na zmniejszeniu o kwotę 59.557 pln oraz zwiększeniu 22.560 pln – róŜnica w 
zwróconych do budŜetu środkach stanowi zwrot z tytułu niewykorzystanych odpraw 
emerytalnych. 

9. Wprowadza się upowaŜnienie dla Wójta do zaciągania zobowiązań ponad kwoty 
określone w planie wydatków na opracowanie miejscowego planu 
zagospodarowania terenu wsi Trzaskowo (45 tys. pln) oraz wykup gruntów 
przeznaczonych pod drogi publiczne (391.471,11 pln). 

10. Na wniosek Wydziału Gospodarki Gruntami i Urbanistyki zmniejsza się planowane 
dochody z tytułu sprzedaŜy nieruchomości gminnych o kwotę 895 tys. pln. 

11. Zwiększa się plan dochodów z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaŜ alkoholu o 
kwotę 66 tys. pln jednocześnie zwiększając plan wydatków na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi. 

12. W związku z uzyskaniem informacji na spotkaniu członków Związku Międzygminnego 
„Schronisko” o planowanym rozpoczęciu budowy schroniska w roku 2011 zmienia się 
plan wydatków na ten cel w roku bieŜącym o kwotę 252.673,40 pln, jednocześnie 
dokonując zmian w wieloletnim planie inwestycyjnym. 

13. Wprowadza się dochody z tytułu uzyskanych odszkodowań za szkody w pojeździe Fiat 
Palio oraz z tytułu dewastacji ogrodzenia w łącznej kwocie 2.701,41 pln oraz z tytułu 
zwrotu części dotacji pozostałej po rozliczeniu zakupu samochodu dla OSP w kwocie 
9.274,80 pln. 

 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała wszystkie przedstawione zmiany pozytywnie. 
Przewodnicząca komisji zwróciła się z pytaniem o moŜliwości realizacji w roku bieŜącym 
zadania wprowadzonego do budŜetu pn.: Budowa miejsc parkingowych na Pl. Przemysława 
w Owińskach z kwotą wydatków na 2010 rok  w wysokości 450 tys. pln. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe projekt parkingu został wykonany, pozwolenie na budowę zostało 
wydane, a zatem nie ma przeszkód formalnych by rozpocząć realizację zadania. 
 Przewodnicząca komisji zapytała równieŜ o powód wprowadzenia środków w kwocie 
50 tys. pln z przeznaczeniem na boisko w Owińskach w celu wykonania odgrodzenia trybun 
od płyty boiska, odgrodzenia obiektu piłkarskiego oraz wykonania boksów dla zawodników 
rezerwowych. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe wniosek o przeznaczenie środków na wykonanie ogrodzenia boiska 
sportowego w Owińskach wpłynął od Klubu sportowego „Błękitni Owińska” oraz  od Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji. W związku z tym, Ŝe wydatki na rok 2011 zostały mocno 
okrojone wszelkie niezbędne prace na boisku w Owińskach realizowane będą z oszczędności 
tegorocznego budŜetu.   
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dodał, Ŝe Gmina Czerwonak nie posiada stadionu 
gminnego, dlatego naleŜy zmodernizować boisko w Owińskach by mogło słuŜyć wszystkim 
mieszkańcom gminy. 
 Przewodnicząca komisji zwróciła się z prośbą o wskazanie terenów przeznaczonych 
pod wykup z przeznaczeniem na drogi publiczne. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe gmina przygotowuje się do przejęcia 
ogromnej ilości dróg z wodociągami w ramach przygotowania do realizacji kanalizacji na 
terenie gminy. 
 Radna Tatiana Kędziora zwróciła się z pytaniem, czy w tym roku przewidywane są 
środki na remont budynku w Czerwonaku przy ul. Stawnej 3, w którym znajduje się magazyn 
Hufca Czerwonak – Mur. Goślina.   
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 Wójt podkreślił, Ŝe jest otwarty na współpracę z harcerzami, stowarzyszeniami 
działającymi na terenie gminy i wyjaśnił, Ŝe budynek na kąpielisku w Owińskach został 
udostępniony na magazyn na sprzęt harcerki.  
 Radna, Komendantka Hufca, zwróciła uwagę na fakt, Ŝe harcerze nie mają miejsca 
spotkań, a budynek w Czerwonaku, w centrum miejscowości, byłby dobrym miejscem.  
 Wójt wskazał, Ŝe na terenie gminy działają równieŜ inne organizacje, które oczekują 
wsparcia od gminy i szukają miejsca spotkań. Harcerze mogą korzystać z sal szkolnych oraz z 
pomieszczeń w budynku na kąpielisku w Owińskach. Gmina niestety nie jest w stanie 
zapewnić pomieszczeń wszystkim zainteresowanym. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie w/w 
projekt uchwały wraz z przedłoŜoną autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 
18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu. 
 
Ad.15. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 399/LVI/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia   
     20 sierpnia 2010 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska uzasadniając projekt uchwały powiedziała, Ŝe do 
pełnej realizacji wydatków inwestycyjnych zaplanowanych w budŜecie Gminy Czerwonak na  
2010 rok niezbędne jest zaciągnięcie kredytu długoterminowego do kwoty 5 191.440,10 pln. 
Pierwotna kwota planowanego kredytu długoterminowego była w wysokości: 5 415.386,71 
pln. W skutek okoliczności, które spowodowały umniejszenie dochodów i wydatków budŜetu 
Gminy w roku 2010, kredyt zostanie wykorzystany tylko do wysokości realnej.  
 Spłata kredytu planowana jest na okres 10 lat. Bank udzielający kredytu zostanie 
wyłoniony w oparciu o ustawę prawo zamówień publicznych. Płatności odsetkowe i zwrot 
kapitału nastąpi z dochodów własnych Gminy. Finansowanie projektów inwestycyjnych 
odbywać się będzie według następujących grup: 
- drogi, dokumentacja drogowa,  
- kanalizacja na terenie gminy, 
- oświetlenie na terenie gminy. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 Przewodniczący  Rady poddał pod głosowanie projekt w/w  uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   
 
 

Ad.16. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 
2009/2010. 
 Radny Czesław Orlik zwrócił się z pytaniem do Dyrektora Samorządowej Administracji 
Placówek Oświatowych Jerzego Rocha Kowalskiego o powód w zróŜnicowaniu pozycji 
Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Koziegłowach, które są na pierwszym miejscu pod 
względem ilości uczniów, a na trzecim pod względem ilości zajęć pozalekcyjnych. 
 Dyrektor SAPO zwrócił uwagę, Ŝe zajęcia takie odbywają się w ramach etatowych 
godzin nauczyciela, dlatego o ich ilości decydują dyrektorzy szkół. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 
Rekreacji Ewa Banaszak dodała, Ŝe komisja zaopiniowała pozytywnie przedłoŜoną 
informację po zapoznaniu się z materiałem i otrzymaniu wyjaśnień od Dyrektora SAPO.  
 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na wyniki egzaminów w szkołach w Owińskach i 
w Bolechowie, które są poniŜej średniej krajowej. 
 Dyrektor SAPO zaznaczył, Ŝe wyniki te nie świadczą o poziomie nauczania w danej 
szkole. DuŜy wpływ na wyniki ma ilość uczniów danego rocznika. 
 Radna Anna Flaczyńska zapytała o dowóz dzieci do szkoły w Owińskach. 
 Dyrektor SAPO wyjaśnił, Ŝe organizacją dowozu dzieci do szkół zajmują się dyrektorzy 
szkół. Zasadą jest, Ŝe jeśli są wolne miejsca w autobusie to kierowca dowoŜący dzieci do 
szkoły moŜe zabrać inne dzieci, spotkane po drodze. Są miejscowości, w których do szkoły 
dowoŜona jest tylko 4 dzieci – wtedy szkoła korzysta z usług osoby posiadającej samochód 
osobowy. 
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 Radna Renata Walerych zapytała o róŜnice w opłatach za godziny poza podstawą 
programową w przedszkolach gminnych, które, według informacji posiadanych przez 
radną, są znacznie niŜsze niŜ w przedszkolach w Poznaniu. 
 Dyrektor SAPO wyjaśnił, Ŝe nie wie nic na temat znacznych róŜnic w opłatach. W 
naszej gminie opłata za godzinę poza podstawą programowa wynosi 1,26 pln. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o moŜliwość otrzymywania potwierdzenia wpłaty za 
zajęcia dodatkowe, które uiszcza się w przedszkolu. 
 Dyrektor SAPO wyjaśnił, Ŝe zajęcia te nie są organizowane przez gminę, umowę z 
wykonawcą podpisuje dyrektor przedszkola, a pieniądze wykonawca otrzymuje w formie 
gotówki.  
 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 
2009/2010 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Ad.17. Sprawozdanie z wykonanych kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną.  
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych przedstawiła informacje na 
temat kontroli przeprowadzonych w III kwartale 2010 r.: kontynuacja kontroli realizacji 
inwestycji – ul. Kręta Bolechówko, kontrola dotycząca gospodarki mediami w budynkach 
uŜyteczności publicznej oraz eksploatacji wyposaŜenia technicznego w obiektach będących 
własnością gminy (prąd, woda, gaz, ciepło) a takŜe kontrola dotycząca procedur 
związanych z opracowaniem planów miejscowych oraz studium uwarunkowań 
zagospodarowania przestrzennego. 
 Przewodnicząca komisji podsumowując pracę w mijającej kadencji przedstawiła 
następujące fakty: 
- przeprowadzono 36 kontroli – 2007 – 10 kontroli; 2008 – 10 kontroli; 2009 – 9 kontroli; 2010 – 5 
kontroli zakończonych, 1 kontrola w toku; 
- czterokrotnie komisja formułowała opinię o wykonaniu budŜetu; 
- komisja sformułowała polecenia i wnioski pokontrolne: 2007 – 5; 2008 – 3; 2009 – 5; 2010 – 1; 
- komisja zajmowała się: - gospodarką finansową w urzędzie gminy i jednostkach 
pomocniczych, realizacją inwestycji, realizacją programów profilaktycznych, analizą 
zamówień publicznych, gospodarką gruntami, mieszkaniową, przestrzenną; 
- przewodnicząca komisji zwróciła uwagę na powtarzający się wniosek pokontrolny – brak 
naleŜytej staranności w prowadzonej dokumentacji. 
 Przewodnicząca komisji odniosła się równieŜ do informacji zawartych w piśmie Pana 
Marka Pietrzyńskiego, które wystosował po stwierdzeniu przez radę wygaśnięcia jego 
mandatu, dotyczących nieprawidłowości w wykazywaniu przez gminę wartości majątku oraz 
moŜliwości przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną w CzTBS. Regionalna Izba 
Obrachunkowa, w odpowiedzi na zapytanie Komisji Rewizyjnej w tej sprawie, wyjaśniła, Ŝe  
Komisja Rewizyjna nie ma uprawnień do kontroli spółki, a ewentualna róŜnica pomiędzy 
wartością udziałów wykazywaną a stanem rzeczywistym nie jest naruszeniem dyscypliny 
finansów. W związku z powyŜszym komisja uznała sprawę poruszoną przez Pana Pietrzyńskiego 
za wyjaśnioną i zamkniętą.  
 Przewodnicząca komisji złoŜyła na ręce Wójta podziękowania pracownikom urzędu 
za współpracę, podziękowała radnym za cierpliwość i zaangaŜowanie. 
 Wójt wyraził słowa uznania dla przewodniczącej Komisji Rewizyjnej za spokój, pracę 
włoŜoną w prowadzone kontrole, merytoryczność formułowanych wniosków oraz 
wskazywanie moŜliwości rozwiązania napotkanych problemów. 
  
Ad.18. Informacja w sprawie: 

- wezwania do usunięcia naruszenia prawa, 
- skargi na uchwałę nr 350/XLIX/2010 z dnia 18 lutego 2010 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
obejmującego część obrębu geodezyjnego Owińska w rejonie wsi Annowo, 
- skargi na uchwałę nr 348/XLIX/2010 z dnia 18 lutego 2010 r. w sprawie  uchylenia 
uchwały Nr 369/LXI/2002 z dnia 17 lipca 2002 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/6, arkusz mapy 3, 
obręb Owińska.   
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 Zastępca Przewodniczącego Rady przedstawiła wezwania: 
- wezwanie do usunięcia naruszenia interesu prawnego jakie złoŜyła Kancelaria Radców 
Prawnych merski w imieniu spółki Targowiska Sp. z o.o. Wezwanie dotyczyło uchylenia §4, §5, 
§7 oraz §8 uchwały Nr 389/LV/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 15 lipca 2010 r. w sprawie 
określenia zasad ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzenia jej poboru w 
drodze inkasa oraz uchylenie uchwały Nr 388/LV/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 15 lipca 
2010 r. w sprawie wprowadzenia Regulaminu targowiska w Koziegłowach z uwagi na jej 
sprzeczność z prawem. Kancelaria merski nadesłała równieŜ uzupełnienie wezwania do 
usunięcia naruszenia interesu prawnego w odniesieniu do uchylenia w całości uchwały Nr 
388/LV/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 15 lipca 2010 r.   
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe uwaŜa wezwanie za bezzasadne i 
podtrzymuje opinię wyraŜoną w uzasadnieniu uchwały w sprawie określenia zasad ustalania 
wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzania jej poboru w drodze inkasa o 
konieczności zmiany inkasenta ze względu na niezadowalające wpływy z opłaty targowej. 
- wezwanie do usunięcia naruszenia prawa złoŜone przez Osiedle Zielonka Sp. z o.o. 
polegającego na podjęciu przez Radę Gminy Czerwonak w dniu 16 września 2010 r. uchwały 
w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Czerwonak. Spółka wzywa radę do usunięcia naruszenia poprzez uchylenie uchwały 
Nr 406/LVII/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 września 2010 r. w sprawie zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Czerwonak, 
wstrzymanie wykonania w/w uchwały, pozostawienie przeznaczenia działek będących 
własnością spółki zgodnie z uchwałą Nr 173/XXVIII/2000 z dnia 14 czerwca 2000 r. tj. 
predysponowaniem pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną o charakterze 
ekstensywnym M2, przeprowadzenia w sposób zgodny z treścią art. 11 pkt 10 ustawy z dnia 27 
marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz Rozporządzenia Ministra 
Infrastruktury z dnia 28 kwietnia 2004 r. w sprawie zakresu projektu studium uwarunkowań i  
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy procedury związanej z wyłoŜeniem 
projektu studium do publicznego wglądu.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe zarzuty podnoszone przez 
wnioskodawcę dotyczące nieuwzględnienia warunków uzgodnionych z Regionalnym 
Dyrektorem Ochrony Środowiska w Poznaniu są bezpodstawne. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady poinformowała o złoŜonych skargach: 
- skarga na uchwałę nr 350/XLIX/2010 z dnia 18 lutego 2010 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
obejmującego część obrębu geodezyjnego Owińska w rejonie wsi Annowo, 
- skarga na uchwałę nr 348/XLIX/2010 z dnia 18 lutego 2010 r. w sprawie  uchylenia uchwały 
Nr 369/LXI/2002 z dnia 17 lipca 2002 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 1/6, arkusz mapy 3, obręb Owińska.   
 Radni nie odnieśli się do przedstawionych wezwań i skarg.  
 
Ad.19. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
 Nie wniesiono Ŝadnych uwag do informacji o działalności Wójta Gminy Czerwonak 
jako organu wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.20. Wolne głosy i wnioski. 
 Radny Waldemar Filipowicz podsumował działalność doraźnej Komisji ds. 
Monitorowania Lokalizacji Spalarni.  Na spotkaniach z udziałem stowarzyszeń działających na 
terenie gminy komisja wypracowała wnioski i przedstawiła je władzom Miasta Poznania, 
jednak do tej pory brak akceptacji protokołu uzgodnień. Wniosek, który dotyczył zlecenia 
badań stanu środowiska w Koziegłowach oraz oceny wpływu środowiska na zdrowie 
mieszkańców nie został przyjęty przez Miasto Poznań, które stoi na stanowisku, iŜ jedynym 
podmiotem uprawnionym do wykonywania tego rodzaju badań jest Wojewódzki Inspektorat 
Ochrony Środowiska.  Komisji i stowarzyszeniom zaleŜało, by badania zlecić podmiotowi 
niezaleŜnemu, wskazali Instytut Ochrony Środowiska nadzorowany przez Ministerstwo 
Środowiska.  
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 Przewodniczący komisji doraźnej poinformował, Ŝe Stowarzyszenie Ekologiczna Gmina 
i 5 innych podmiotów złoŜyło odwołania od pozytywnej decyzji środowiskowej dotyczącej 
powstania spalarni jaką otrzymało Miasto Poznań. Samorządowe Kolegium Odwoławcze 
rozpatrzyło negatywnie w/w odwołania. Stowarzyszenie Ekologiczna Gmina złoŜyła 
odwołanie od decyzji stron do Sądu Administracyjnego.  
 Wykonywane są badania poziomu bioareozoli w obszarze oddziaływania COŚ, 
finansowane z środków gminnych (20 tys. pln), jednak wyniki tych badań nie mogą stanowić 
argumentu w dyskusji z Miastem Poznaniem.  
 Przewodniczący komisji doraźnej powiedział, Ŝe otrzymał informację o stanie wywozu 
osadów z terenu COŚ Koziegłowy z ostatnich 2 lat: wywieziono ok. 300 tys. ton osadów. Z 
informacji wynika równieŜ, Ŝe suszarnia posiada 3 sprawne linie z czego 2 pracują bez 
przerwy. W 2011 r. ma rozpocząć się proces rekultywacji terenu po poletkach osadowych. 
 Przewodniczący komisji doraźnej podziękował członkom komisji za wkład pracy, 
szczególnie podziękował radnemu Marcinowi Wojtkowiakowi. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił się do radnych by w gorącym okresie przedwyborczym 
zwracali uwagę na informacje przekazywane prasie.  W cytowanych wypowiedziach moŜna 
znaleźć nieprawdziwe informacje, o tym Ŝe spalarnia została zlokalizowana na terenie gminy 
Czerwonak, Ŝe procedury planistyczne są przeciągane oraz o tym, Ŝe gmina nie pozyskuje 
środków unijnych, pomimo iŜ zajmuje 3 miejsce w rankingu gmin pozyskujących najwięcej 
środków zewnętrznych w Wielkopolsce. Zwrócił się o zachowanie wzajemnego szacunku i 
rzetelne przekazywanie informacji wyborcom.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Henryk Szczot poinformował, Ŝe po16 latach pracy 
w Radzie Gminy podjął decyzję o tym, iŜ nie weźmie udziału w najbliŜszych wyborach. 
Podsumowując pracę w Radzie Gminy podkreślił, iŜ cieszy się, Ŝe załoŜone cele zrealizował 
we współpracy z innymi radnymi w ramach komisji stałych. Podziękował szczególnie 
Zastępcy Wójta Eugeniuszowi Chałupniczakowi za wkład pracy w rozwój systemu 
monitoringu, poprawę bezpieczeństwa mieszkańców, powołanie StraŜy Gminnej, a  radnym z 
klubu Prawo i Sprawiedliwość za umiejętność współpracy z innymi klubami dla dobra gminy. 
Podziękował równieŜ Wójtowi, pracownikom urzędu i pracownikom Biura Rady.  
 Radny Piotr Picyk odniósł się do wypowiedzi Wójta dotyczącej informacji prasowych. 
Zdaniem radnego krytyka przewlekłości procedur planistycznych jest konieczna, nie jest to 
pomówienie tylko fakt. Z informacji posiadanych przez radnego Gmina Czerwonak w latach 
2007 – 2013  z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego otrzymała tylko jedno 
dofinansowanie, Murowana Goślina, Swarzędz i Tarnowo Podgórne – po 3.  Zdaniem 
radnego, analizując prowadzone inwestycje  pozyskiwane środki są na zbyt niskim poziomie 
lub niepozyskiwane wcale.  
 Wójt raz jeszcze powołał się na wyniki cytowanego wyŜej rankingu i podkreślił, Ŝe 
oceniając pracę innych zawsze moŜna powiedzieć, Ŝe coś moŜna zrobić lepiej. 
 Zastępca Wójta poinformował, Ŝe w Gminie Czerwonak zostało zachipowanych 2/3  
psów zarejestrowanych. Jest to bardzo dobry wynik, jednak zaapelował do 
rozpowszechnienia informacji o konieczności chipowania psów.  
 Przewodniczący Rady zaprosił zebranych na spotkanie kończące V kadencję Rady 
Gminy Czerwonak, które odbędzie się 9 listopada br. w Restauracji „Gruszecki” w 
Czerwonaku.   
 
Ad.21. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zamknął LVIII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
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